



Tiecheng Yang

Beijing

+86 10 8516 4286
tiecheng.yang@hankunlaw.com

PRACTICE AREAS

- Financial derivatives
- Financial services and regulatory

PROFESSIONAL EXPERIENCE

TieCheng Yang began practising PRC law in 1994. Before joining Han Kun, TieCheng was a partner at Clifford Chance, where he headed the firm's financial regulatory practice in China. TieCheng has over 20 years' experience advising clients on China's financial markets, including RMB internationalization, banking, bonds (Panda Bonds and Dim Sum Bonds), securities and insurance, derivatives, structured products, the Shanghai-Hong Kong Stock Connects, the Shanghai Free Trade Zone, fund investment (QFII/RQFII, QDII and RMB funds), data protection, bank privacy, cyber-security and Fintech. He focuses on financial regulations, and has over the years made significant contributions to their development.

EDUCATION

TieCheng received a B.A. from Peking University in 1992 and an LL.M. from NYU Law School in 2001.

QUALIFICATIONS

Member of the PRC Bar

HONORS AND AWARDS

The China Business Law Journal listed TieCheng in December 2017 as one of the top 100 lawyers in all of China

SOCIAL RESPONSIBILITIES

TieCheng is a member of NAFMII's Legal Committee, NAFMII's Repo Master Agreement Drafting Committee, and Asia Pacific Arbitration Academy Committee of China Academy of Arbitration Law. He is also a guest professor in the LL.M. program at Tsinghua University School of Law.

PUBLICATIONS

Reuters in January 2017 on China's insurance regulations

The Insurance Insider in December 2016 on investments made by Chinese insurance companies

International Financial Law Review (IFLR) in December 2016 on cross-border capital markets

regulation

The Banker in December 2016 on the liberalization of the Panda Bonds market

Wall Street Journal in November 2016 on the development of China's capital markets

Wall Street Journal in September 2016 on opening China's domestic bond market to foreign participating

IFLR in October 2016 on debt-to-equity swaps

China Law & Practice in September 2016 on foreign exchange regulation in China

RMB World in July 2016 on access by foreign investors to China's bond market

IFLR in June 2016 on MAS's inclusion of the RMB as a reserve foreign currency

IFR Asia (Reuters) in June 2016 on new foreign exchange regulations

China Law & Practice in June 2016 on cross-border financing in China

IFLR in May 2016 on financial regulatory developments in China

Euromoney in March 2016 on new foreign exchange rules

IFLR in June 2016 on financial regulatory reform in China

Thomas Reuters (Sept. 2016): "Regulatory Intelligence – Country Update – China: Securities & Banking"

World Bank Group – Doing Business 2016 – Getting Credit – Legal Rights Questionnaire – China

Metropolitan Corporate Counsel (Sept. 2015): "Will China Tighten its Grip on the Market

Following the Stock Market Crash? PRC Sending Mixed Messages with Bailout Measures"

2015 Bloomberg BNA World Securities Law Report: "The China Securities Regulatory

Commission's Consultation Draft on Opening the Domestic Futures Market to Foreign Participation"

WORKING LANGUAGES

Chinese, English



杨铁成

北京

+86 10 8516 4286
tiecheng.yang@hankunlaw.com

业务领域

- 金融衍生品
- 金融服务和金融监管

工作经历

杨铁成律师 1994 年开始从事法律工作。在加入汉坤之前，杨律师是高伟绅律师事务所负责中国金融监管业务的主管合伙人。杨律师在中国金融服务法律领域拥有 20 年以上经验，对人民币国际化、银行、债券(熊猫债券和点心债券)、证券和保险、衍生品、结构性产品、沪港通、上海自贸区、基金投资(QFII/RQFII、QDII、人民币基金)、信息保护、银行保密、网络安全、金融科技等领域均有涉猎。杨律师常年重点关注金融监管，并对中国金融市场的发展做出了长足的贡献。

教育背景

杨铁成律师 1992 年获北京大学法学学士学位、2001 年获美国纽约大学法学硕士学位。

执业资格

中华人民共和国律师执业资格

荣誉与奖项

杨铁成律师被中国商法杂志评选为 2017 年百名中国业务优秀律师之一

社会任职

杨铁成律师是中国银行间市场交易商协会法律专业委员会成员、债券回购主协议草案委员会成员和中国仲裁法学研究会亚太仲裁研究会专业委员会委员，并且是清华大学法学院 LLM 项目特邀教授

最近出版物

《华尔街日报》，2018 年 2 月，安邦事件对中国金融市场的影响
路透社，2017 年 1 月，中国保险监管
《保险内幕》杂志，2016 年 12 月，中国保险公司投资
《国际金融法律评论》杂志，2016 年 12 月，资本市场跨境监管
《银行家》杂志，2016 年 12 月，熊猫债券市场的自由化
《华尔街日报》，2016 年 11 月，中国资本市场发展
《华尔街日报》，2016 年 9 月，向外国投资者开放国内债券市场
《国际金融法律评论》杂志，2016 年 10 月，债转股

《中国法律商务》杂志，2016年9月，中国外汇监管
《人民币世界》杂志，2016年7月，外国投资者进入中国债券市场
《国际金融法律评论》杂志，2016年6月，新加坡金融监管局将人民币纳入外汇储备
《中国法律商务》，2016年6月，中国的跨境融资
《国际金融法律评论》杂志，2016年5月，中国金融监管发展
《欧洲货币》杂志，2016年3月，新外汇法规
《国际金融法律评论》杂志，2016年5月，中国金融监管改革
汤森路透 (2016年9月): “监管情报-国别更新-中国: 证券及银行业”
世界银行集团 – 营商环境报告 2016 - 授信业务 - 法律权利问卷 - 中国
大都会公司律师(2015年9月): “股市崩盘后中国是否将收紧其对市场的控制? 中国发出救市方案的矛盾讯息”
2015 彭博社《BNA 世界证券法律报告》: “中国证券监督管理委员会发布向外国机构开放国内期货市场的征求意见稿”

工作语言

中文、英文